
Protokół Nr 41/22

z posiedzenia Komisji Gospodarki Komunalnej i Inwestycji, które odbyło się 
w dniu 13.01.2022 r. godz. 14.30, on-line.

Posiedzeniu przewodniczyła- Grażyna Wójcik – Przewodnicząca ww. Komisji.

Obecni wg załączonej listy obecności ( zał. nr  1).
Porządek obrad ( zał. nr  2).

   
Ad. 1
Przyjęcie porządku obrad i przyjęcie protokołu  Nr 39/21 z 6.12.2021 r, Nr 40/21 z 
21.12.2021 r. nie było uwag, przyjęto.

Naczelnik Wydziału Infrastruktury Technicznej i Komunikacji Marcin Chmielewski-  
przedstawił  łącznie aneksy.

Ad. 2
Zaopiniowanie aneksów do porozumień międzygminnych w sprawie międzygminnnej 
komunikacji autobusowej nr 9, nr 10 i nr 5   ( zał. nr 3)   
uzasadnienie-  W związku z Uchwałą nr XV/152/11 Rady Miejskiej w Pabianicach z dnia 
25 sierpnia 2011 w sprawie upoważnienia Prezydenta Miasta Pabianic do zawierania 
porozumień międzygminnych w sprawach publicznego transportu zbiorowego oraz 
Aneksów do Porozumień,  projektów: 1. aneksu nr 9 do porozumienia międzygminnego z 
dnia 4 stycznia 2013 r. w sprawie międzygminnej komunikacji autobusowej pomiędzy 
Miastem Pabianice i Gminą Pabianice, 2. aneksu nr 10 do porozumienia międzygminnego 
z dnia 23 stycznia 2013 r. w sprawie międzygminnej komunikacji autobusowej pomiędzy 
Miastem Pabianice i Gminą Ksawerów, 3. aneksu nr 5 do porozumienia międzygminnego 
z dnia 14 lutego 2017 r. w sprawie międzygminnej komunikacji autobusowej pomiędzy 
Miastem Pabianice i Gminą Rzgów. Aneks przedłużają kursowanie linii międzygminnych 
260, 261, 262, 263, 265 i T na 2022 r. Zmienia się stawka odpłatności 9,80 zł było 9,32 zł.

Radna Bożenna Kozłowska- za wozokilometr w 2022 r. podwyżka 5 % czyli dla naszych 
autobusów też 5%. Wzrost wozokilometra jest niewielki.

Naczelnik Marcin Chmielewski-   ta sama stawka bazowa obowiązuje miasto i gminy  czyli 
9,80 zł. . Spółka będzie musiała bardzo racjonalnie gospodarka ma nadzieję, że spółka 
zachowa wynik dodatni ale  wymaga to dużych oszczędności. Sytuacja gospodarki jest 
dynamika.

Przewodnicząca Komisji Grażyna Wójcik- jakie szacowane wzrosty kosztów  MZK przy 
wzroście cen paliwa.

Naczelnik Marcin Chmielewski-   koszty usług  to ok. 1 mln zł,  pierwotnie stawka 10,13 zł 
na początku ale po analizie  kosztów zeszło do 9,80 zł. Cena paliw minimalnie 
zatrzymane, spółka rozlicza się wg kosztów netto.

Radna Bożenna Kozłowska-  dotacje od gmin, a co  jeśli w końcu roku  koszt 
wozokilometra będzie większy  to czy będzie pokrycie z tych gmin ? 

Naczelnik Marcin Chmielewski-  w trakcie roku możemy aneksować, ale nie było jeszcze 
takiej sytuacji i ma nadzieję, że tego nie będzie.



Głosowanie jawne imienne: za pozytywnym zaopiniowaniem aneksu nr 9  –8, przeciw – 0, 
wstrzymało się – 0. Przyjęto.

Naczelnik Marcin Chmielewski-  do radnej Bożenny Kozłowskiej - kwestie te uregulowane 
są w  tych głównych porozumieniach międzygminnych  dot. zmiany  rekompensaty.

Głosowanie jawne imienne: za pozytywnym zaopiniowaniem aneksu nr 10 –8, przeciw – 0, 
wstrzymało się – 0. Przyjęto.

Głosowanie jawne imienne: za pozytywnym zaopiniowaniem aneksu nr 5  –8, przeciw – 0, 
wstrzymało się – 0. Przyjęto.

Naczelnik Marcin Chmielewski  przedstawił bieżące wykonanie projektów.

Ad. 3
Zapoznanie się z raportami z realizacji projektu "Łódzki Tramwaj Metropolitarny" za 
miesiące: X i XI 2021r. (zał. nr 4)
Okres od  23.12. 2021  do 12.01.2022  ul. Łaska zakończona, w zasadzie tylko drobne 
roboty wykończeniowe. Odcinek. 2.1 ul. Łaska- Kilińskiego  była rozbiórka jezdni tam 
prace od ul. Konopnickiej do  ul. Wyspiańskiego, kontynuacja  rozbiórki torowiska w 
rejonie  ul. Zamkowa i Staszewskiego   budowa kanalizacja deszczowej odc. 2.3 Kapliczna 
Sikorskiego  kładzione   są kable energetyczne,  regulowane skrzynki wpustów ulicznych,  
rozbiórka torowiska  w okolicy Sikorskiego. Odcinek  3  ul. Warszawskiej -Sikorskiego do   
Dużego Skrętu  montaż stożków, montowane kable, przyłącza elektro-energetyczne. Na 
od . 4  ul. Widzewska- montowane i  uzbrajanie rozjazdów. Zakończone skrzyżowanie  ul. 
Widzewska- Warszawska oddane do ruchu jeszcze bez ostatniej warstwy ścieralnej. 
Kontynuowane prace brukarskie w Ksawerowie w rejonie  ul. Bema.  Do 26.01.2022 
planowanie prace  odcinek. 1  ul. Łaska doświetlanie przejścia dla pieszych,  odcinek  ul. 
Zamkowa do   ul. Staszewskiego budowa odwodnienia i  kanalizacji deszczowej, 
korytowanie jezdni. Kanalizacja deszczowa w  ul. Wyszyńskiego. Jeśli  chodzi  o  
nawierzchnię bitumiczną odc. ul. Traugutta do Kilińskiego co dało by otwarcie 
skrzyżowania ul.  Narutowicza,  Traugutta,  Kościuszki, Pułaskiego   zależy od pogody 
musi być temp dodatnia. Odcinek 2.2 ul. Kilińskiego  do Kaplicznej kanalizacja deszczowa, 
wykonywany prawoskręt, korytowanie. Od ul. Kaplicznej do Sikorskiego planowana  
budowa kanalizacji deszczowej, będzie  układanie kabli energetycznych, montaż 
fundamentów pod słupy oświetleniowe .Na  ul. Warszawskiej do Sikorskiego  będzie 
montaż  stożków na studniach,  do podbijania torowiska też musi być pogoda dodatnia, na 
podstacji na Dużym Skręcie prace na ukończeniu. Od Dużego Skrętu do  ul. Widzewskiej 
kontynuowane prace na rozjeździe.

Radna Bożenna Kozłowska-  na dziś jakie jest zaawansowanie rzeczowo- finansowe w %. 

Naczelnik Marcin Chmielewski-   46% na mieście Pabianice bez Ksawerowa.

Przewodniczący Rady Krzysztof Rąkowski- tab nr 14, mamy odcinki  gdzie są małe 
zaawansowanie   np. odcinek II ale  to największy odcinek. Uzupełnić  tabelę o  faktycznie 
prowadzone prace. 

Naczelnik Marcin Chmielewski-  czy chodzi o  rozliczenia.

Przewodniczący Rady Krzysztof Rąkowski- zrobić same zaawansowanie rzeczowe.



Przewodnicząca Komisji Grażyna Wójcik- skrzyżowanie św. Jana kiedy  będzie zamknięte.

Naczelnik Marcin Chmielewski-  będzie najpierw  zamknięte  Warszawska - Sikorskiego  
zależy od warunków atmosferycznych, jak oddamy Warszawska -Sikorskiego to dopiero 
wykonawca wejdzie na ul.  Kilińskiego- Zamkowa i  będzie  ruch wahadłowy  chyba to w 
kwietniu.

Radna Bożenna Kozłowska- jakie zaangażowanie na koniec października  mówimy o 
Pabianicach.

Przewodnicząca Komisji Grażyna Wójcik- w Pabianicach 36%, a cały 43,12%. tak wynika 
z tabeli.

Naczelnik Marcin Chmielewski-  37 % wykonanie Pabianice od początku inwestycji do 
końca października i  zapłacone. Fakturowanie na koniec roku za grudzień odbywa się 
trochę inaczej bo  musimy dostosować warunki budżetowe jakie były. Kwotowo mogło być  
dodatkowo 2 mln zł czyli 1,5 % więcej.

Radny Krzysztof Hile- ludzie pytają o otwarcie przejazdu ul. Pułaskiego, Kilińskiego.

Naczelnik Marcin Chmielewski-   wykonawca był przygotowany aby lać asfalt w grudniu , 
ale   niestety  warunki atmosferyczne  nie pozwoliły, musi być dodatnia temperatura. Jeśli 
będą warunki to wykonawca zrobi.

Radny Krzysztof Hile- Pan wymienia prace jakie  będą wykonywane, czy na maile 
informacje jakie planowane prace.

Naczelnik Marcin Chmielewski-  wyśle na Biuro Rady. 

Radna Bożenna Kozłowska-  jaki  termin zakończenia inwestycji.

Naczelnik Marcin Chmielewski-  na pewno w tym roku.

Ad. 4
Zapoznanie się z raportami z realizacji projektu "Modernizacja i rozwój komunikacji 
miejskiej w Pabianicach" za miesiące: X i XI 2021r. (zał. nr 5) 
3 zadania realizowane: przebudowa zajezdni autobusowej, projektowanie i budowa 
ścieżek rowerowych,  inteligentny  system transportowy.  W zajezdni trwały prace instalacji 
energii elektrycznej w nowym budynku  przygotowanie kotłowni,   była wykonywana sieć 
elektryczna zewnętrzna, instalacja cieplna,  wykonywanie  posadzek. Ścieżki rowerowe- 
niekorzystne warunki pogodowe wstrzymały prace , na   ul..J. Pawła II są wznowione i  
kontynuowane. Inteligentny system transportowy   cały czas  jesteśmy na etapie 
projektowania.

Radna Bożenna Kozłowska-  jaka jest kwota wypłacona  do tej pory nadzorującemu 
inżynierowi kontraktu i kto nim jest. 

Naczelnik Marcin Chmielewski-  Biuro Usług Inwestycyjnych Ciechański i  Haładaj  w 
Łodzi, kwoty wynagrodzenia 30%  stanowi ryczałt miesięczny, 55%  od przerobu 
realizowanych prac,  5% wynagrodzenie końcowe.
Kwotowo brutto 697.000 zł , wkład własny miasta 196.000 zł , za nadzór od  2019 r. od 
marca. 



Radna Bożenna Kozłowska- jaka kwota za 2021 r.

Naczelnik Marcin Chmielewski-  310.000 zł. 

Ad. 5
Sprawy różne.
Wyniki głosowania imiennego (zał nr 6).
Załączniki ujęte w protokole są do wglądu w Biurze Rady Miejskiej.

Na tym zakończono posiedzenie o godz. 15.05.

Protokółowała:              Przewodniczyła:

        Monika Ludziejewska                                                        Grażyna Wójcik


